

[Für die deutsche Version klicken Sie hier](#)

ENGLISH

EVENTS

Keynote address "Transformation to sustainability in the context of global risks", Berlin (8 April 2019)

As part of the "GlobalPerspectives@NRW" series of events, Conrad Schetter will give a keynote address on Monday, 8 April 2019 at the Representation of North Rhine-Westphalia to the Federal government on the topic "Shifting Power: The Crisis of Multilateralism as an Expression of the Upheaval of Social Systems of Order?" The title of the event is "Transformation to sustainability in the context of global risks" (in German).

Contact: Conrad Schetter at conrad.schetter@bicc.de

Workshop on the Finalisation of the Reintegration Guidance in the Integrated DDR Standards (IDDRS), Bonn (26–28 March 2019)

The upcoming workshop in Bonn hosted by BICC follows directly from three previous workshops, held by the Folke Bernadotte Academy (FBA), throughout 2017 and 2018. The aim of the three-day workshop is to ensure that the IDDRS reintegration guidance is evidence-based and coherently aligned with all other relevant modules. The event will bring together reintegration policy and programme experts from UN and non-UN entities, including those at headquarters, regional and country levels.

Contact: Joanne Richards at joanne.richards@bicc.de

Workshop "Transnational families, family reunion and integration in the context of forced displacement", Bonn (13 March 2019)

On 13 March 2019, a workshop on "Transnational families, family reunion and integration in the context of forced displacement" will take place from 10 am to 4 pm in the MIGRApolis building in Bonn in cooperation with the Bonn Protestant migration and refugee organisation (EMFA). The connections between integration and transnational family life as it was and as it is today will be discussed in the workshop (in German).

[Further information](#) | Contact: Simone Christ at simone.christ@bicc.de

Expert discussion "For a future without hunger, poverty and war: 25 years of Welthungerhilfe's commitment in Afghanistan", Berlin (15 February 2019)

With an ad hoc contribution on perspectives for the future of Afghanistan, Conrad Schetter participated in the expert discussion with parliamentarians "For a future without hunger, poverty and war: 25 years of Welthungerhilfe's commitment in Afghanistan on 15 February in the German Bundestag in Berlin.

Contact: Conrad Schetter at conrad.schetter@bicc.de

NEW PUBLICATIONS

[Bales, M., & Mutschler, M. M. \(2019, February\). *Einsatz deutscher Waffensysteme im Jemen - Für ein umfassendes Waffenembargo gegen die Kriegskoalition* \(BICC Policy Brief series No. 2/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Bohnet, H., & Schmitz-Pranghe, C. \(2019, February\). *Uganda: A role model for refugee integration?* \(BICC Working Paper series No. 2/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Meininghaus, E., Mielke, K., & Mutschler, M. M. \(2019, February\). *Stabilisation—For Whom and to What Ends?* \(BICC Knowledge Notes series No. 1/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Heinemann-Grüder, A. \(2018\). *Ressourcen und Grenzen der Macht: Personalistische Regime in Russland und der Türkei*. *Osteuropa*, 68\(10-12\), 107–118.](#)

[Heinemann-Grüder, A. \(2018\). *Das Ende der Illusionen: Wie weiter mit Russland und der Türkei?*. *Osteuropa*, 68\(10-12\), 261–270.](#)

PRESS RELEASES

25 February 2019

[New Publication \ Deployment of German Arms in Yemen - For a Comprehensive Arms Embargo against the War Coalition](#)

21 February 2019

[New Research Project \ Trajectories of reintegration and social change](#)

15 February 2019

[New publication \ “Stabilisation—For Whom and to What Ends?”](#)

VACANCIES

[3 19 Wissenschaftliche/n Mitarbeiter/in im Themenfeld Fluchtforschung \(m/w/d\)](#)

[3 19 Researcher in the thematic field of displacement and refugee studies \(m/w/d\)](#)

[4 19 studentische Hilfskraft \(m/w/d\)](#)

[5 19 studentische Hilfskraft - Datenbanken \(m/w/d\)](#)

BICC IN THE MEDIA

26 February 2019

WDR 5: [„Stopp von Rüstungsexporten: "Wenn nicht jetzt, wann dann?"](#)“. Interview with Max M. Mutschler (in German)

Domradio: [„Zukunft von millionen Kindern bedroht“](#) (in German)

25 February 2019

Deutsche Welle: ["Saudi Arabia and the nuclear temptation"](#)

22 February 2019

Deutsche Welle: [„Saudi-Arabien und die atomare Versuchung“](#) (in German)

21 February 2019

Deutsche Welle: ["Zunehmend Zweifel an Afghanistan-Einsatz"](#) (in German)

Deutsche Welle: ["Germany's Afghanistan military mission: What comes next?"](#)

20 February 2019

Phoenix (YouTube): [„Prof. Heinemann-Grüder zur jährlichen Ansprache von Wladimir Putin am 20.02.19“](#). Interview with Andreas Heinemann-Grüder (in German)

19 February 2019

SWR 2: [„Conrad Schetter: US-Rückzug aus Afghanistan über andere Interessen hinweg“](#). Interview with Conrad Schetter (in German)

15 February 2019

Deutsche Welle: [„Afghanistan: Can peace prevail?“](#)

© [hr-iNFO: Interview with Conrad Schetter on Afghanistan](#) (by Dirk Wagner) (in German)

7 February 2019

Phoenix: [„Das irische Dilemma“](#). Interview with Corinna Hauswedell (in German)

6 February 2019

Deutsche Welle: [„Deutsche Waffen töten im Jemenkrieg“](#) (in German)

DEUTSCH

AKTIVITÄTEN

Impulsvortrag „Transformation zur Nachhaltigkeit im Umfeld globaler Risiken“, Berlin (8. April 2019)

Im Rahmen der Veranstaltungsreihe „GlobalPerspectives@NRW“ wird Conrad Schetter am Montag, 8. April 2019, in der Landesvertretung Nordrhein-Westfalens beim Bund einen Impulsvortrag zu dem Thema „Machtverschiebung: Die Krise des Multilateralismus als Ausdruck des Umbruchs gesellschaftlicher Ordnungssysteme?“ geben. Der Titel der Veranstaltung lautet „Transformation zur Nachhaltigkeit im Umfeld globaler Risiken“.

Kontakt: Conrad Schetter unter conrad.schetter@bicc.de

Workshop zur Fertigstellung der Reintegrationsleitlinie in den Integrierten DDR-Standards (IDDRS), Bonn (26. - 28. März 2019)

Der vom BICC veranstaltete Workshop in Bonn knüpft direkt an drei frühere Workshops an, die von der Folke Bernadotte Academy (FBA) in den Jahren 2017 und 2018 durchgeführt wurden. Ziel des dreitägigen Workshops ist es, sicherzustellen, dass die IDDRS-Reintegrationsleitlinie evidenzbasiert ist und kohärent mit allen anderen relevanten Modulen abgestimmt ist. An der Veranstaltung nehmen Experten für Wiedereingliederungspolitik und -programme von UN-Einrichtungen und Nicht-UN-Einrichtungen teil, einschließlich derjenigen auf zentraler, regionaler und nationaler Ebene.

Kontakt: Joanne Richards unter joanne.richards@bicc.de

Workshop „Transnationale Familien, Familienzusammenführung und Integration im Kontext von Flucht“, Bonn (13. März 2019)

Am 13. März 2019 findet von 10–16 Uhr im Haus MIGRApolis in Bonn in Kooperation mit der EMFA ein Workshop zum Thema „Transnationale Familien, Familienzusammenführung und Integration im Kontext von Flucht“ statt. Die Zusammenhänge zwischen Integration und transnationalem Familienleben gestern und heute sollen im Workshop diskutiert werden.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Simone Christ unter simone.christ@bicc.de

Fachgespräch „Für eine Zukunft ohne Hunger, Armut und Krieg: 25 Jahre Engagement der Welthungerhilfe in Afghanistan“, Berlin (15. Februar 2019)

Conrad Schetter nahm mit einem Impulsbeitrag zur Diskussion „Perspektiven für die Zukunft von Afghanistan“ am Fachgespräch mit Parlamentariern „Für eine Zukunft ohne Hunger, Armut und Krieg: 25 Jahre Engagement der Welthungerhilfe in Afghanistan“ am 15. Februar im Deutschen Bundestag in Berlin teil.

Kontakt: Conrad Schetter unter conrad.schetter@bicc.de

NEUE PUBLIKATIONEN

[Bales, M., & Mutschler, M. M. \(2019, February\). *Einsatz deutscher Waffensysteme im Jemen - Für ein umfassendes Waffenembargo gegen die Kriegskoalition* \(BICC Policy Brief series No. 2/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Bohnet, H., & Schmitz-Pranghe, C. \(2019, February\). *Uganda: A role model for refugee integration?* \(BICC Working Paper series No. 2/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Meininghaus, E., Mielke, K., & Mutschler, M. M. \(2019, February\). *Stabilisation—For Whom and to What Ends?* \(BICC Knowledge Notes series No. 1/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Heinemann-Grüder, A. \(2018\). Ressourcen und Grenzen der Macht: Personalistische Regime in Russland und der Türkei. *Osteuropa*, 68\(10-12\), 107–118.](#)

[Heinemann-Grüder, A. \(2018\). Das Ende der Illusionen: Wie weiter mit Russland und der Türkei?. *Osteuropa*, 68\(10-12\), 261–270.](#)

PRESSEERKLÄRUNGEN

25. Februar 2019

[Neue Publikation \ Einsatz deutscher Waffensysteme im Jemen – Für ein umfassendes Waffenembargo gegen die Koalition](#)

21. Februar 2019

[Neues Forschungsprojekt \ Wiedereingliederung Geflüchteter und sozialer Wandel](#)

15. Februar 2019

[Neue Publikation \ “Stabilisation—For Whom and to What Ends?”](#)

Stellenangebote

[3 19 Wissenschaftliche/n Mitarbeiter/in im Themenfeld Fluchtforschung \(m/w/d\)](#)

[3 19 Researcher in the thematic field of displacement and refugee studies \(m/w/d\)](#)

[4 19 studentische Hilfskraft \(m/w/d\)](#)

[5 19 studentische Hilfskraft - Datenbanken \(m/w/d\)](#)

BICC IN DEN MEDIEN

26. Februar 2019

WDR 5: [„Stopp von Rüstungsexporten: "Wenn nicht jetzt, wann dann?"](#) Interview mit Max M. Mutschler

Domradio: [„Zukunft von Millionen Kindern bedroht“](#)

25. Februar 2019

Deutsche Welle: [„Saudi Arabia and the nuclear temptation“](#) (in English)

22. Februar 2019

Deutsche Welle: [„Saudi-Arabien und die atomare Versuchung“](#)

21. Februar 2019

Deutsche Welle: [Zunehmend Zweifel an Afghanistan-Einsatz](#)

Deutsche Welle: [Germany's Afghanistan military mission: What comes next?](#) (in English)

20. Februar 2019

Phoenix (YouTube): [„Prof. Heinemann-Grüder zur jährlichen Ansprache von Wladimir Putin am 20.02.19“](#). Interview mit Andreas Heinemann-Grüder

19. Februar 2019

SWR 2: [„Conrad Schetter: US-Rückzug aus Afghanistan über andere Interessen hinweg“](#). Interview mit Conrad Schetter

15. Februar 2019

Deutsche Welle: [„Afghanistan: Can peace prevail?“](#) (in English)

© [hr-iNFO: Interview mit Conrad Schetter zu Afghanistan](#) (von Dirk Wagner)

7. Februar 2019

Phoenix: [„Das irische Dilemma“](#). Interview mit Corinna Hauswedell

6. Februar 2019

Deutsche Welle: „[Deutsche Waffen töten im Jemenkrieg](#)“

Follow @BICC_Bonn on Twitter/
Folgen Sie @BICC_Bonn auf Twitter
[twitter.com/BICC Bonn](https://twitter.com/BICC_Bonn)

Please do not reply to this email; this address is not monitored. Please use pr@bicc.de for any inquiry.

The newsletter is not displayed correctly? Please contact: pr@bicc.de